
Ældrerådets ekstraordinære møde 
den 6. februar 2023 

Deltagere i mødet: 

Anne Klein  X    

Erik Strand  X 

Erik Thomsen A 

Eva Hansen  X 

Frank Binderup X 

Flemming Friis Larsen A 

Hanne Trebbien X 

Hans Henrik Olsen X 

Judith Fjelstrup X 

Mariann Mehder X 

Marianne Lund X 
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Dagsorden: 

 

1. Møde med Tina Boel, formand for Sundheds- og 
Omsorgsudvalget 

Tina Boel holdt indledningsvis et oplæg om etablering af nærhospitaler i Region Sjælland.  

Tina orienterede om, at Roskilde Kommune og 7 andre kommuner i regionen har ansøgt Region 

Sjælland om at få et nærhospital. Ansøgningen fra Roskilde Kommunes er den vision, som 

Byrådet vedtog den 14. december 2022 med forslag til hvordan sygehusgrunden i Roskilde 

kan udnyttes bedste muligt sundhedsmæssigt ved etablering af et "Sundhedscentrum 

Roskilde". 

Processen om nærhospitaler er indtil videre sat på pause af regionen på grund af 
uklarheder fra ministeriets side om økonomien og kriterierne for etablering af disse 



hospitaler. Endvidere nedsætter regeringen også snart en strukturkommission, der skal 
kigge på hele sundhedsområdet, herunder nærhospitalerne. 

 
Tina Boels oplæg afstedkom en række spørgsmål og synspunkter vedr. både nærhospital og 

hospitalsbetjeningen generelt i Roskilde Kommune. 

Efter drøftelsen om nærhospital var der dialog mellem Tina Boel og Ældrerådet om en række 

spørgsmål, som Ældrerådet havde fremsat ønske om at drøfte: 

- Hvilke overvejelser er der om at sætte ældreområdet fri, jf. regeringsgrundlaget? 

- Udredning af borgere med demens- hvad sker der i Roskilde/ på regionsplan? Hvordan 

fungerer det på demensområdet? 

- Hvad er status for den nye leverandør, Ajour Care, af personlig og praktisk hjælp, og sker 

der en evaluering af det gennemførte udbud? 

- Hvad er status for Plejecenter Kristiansminde?  

- Hvad er de politiske overvejelser for det fremtidige tilsyn i Roskilde kommune? 

- Virtuelle borgerbesøg i hjemmeplejen og sygeplejen. 

- Hvad med de ældre psykisk syge? 

- Videreudvikling af seniorhøjskolen. 

- Information fra kommunen til Himmelev Gl. Præstegård og Margrethehjemmet. 

 

2. Orientering fra Sundheds- og Omsorgschef Betina Arendt 
Betina holdt et oplæg om udviklingen i behovet for plejecenterpladser sammenholdt med 

den nuværende kapacitet i de kommende år i relation til bygning af et nyt plejecenter. 

 

Endvidere gav Betina om en status for Roskilde Kommunes rehabiliteringspladser samt for 

hvornår der opkræves betaling. I dag er det sådan, at alle borgere, der udskrives fra 

sygehuset til en rehabiliteringsplads modtager akutsygepleje, jf. reglerne herom i 

sundhedsloven, de to første døgn på Hyrdehøj Plejecenter. Der opkræves ikke egenbetaling 

for disse to første døgn. Det samme gælder de borgere, som efter to døgn forstsat har brug for 

akutsygepleje. For borgere, som efter to døgn ikke mere modtager akutsygepleje men 

overgår til ophold efter serviceloven, kræves betaling for kost, linned og tøjvask. 

 

3 Eventuelt 

Det var intet til dette punkt. 

 

Næste møde i Ældrerådet:  

Den 28. februar 2023 holdes et fællesmøde med Handicaprådet. 

 

Den 6. marts 2023 holdes ordinært møde i Ældrerådet. 


